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ПРЕСКЛИПИНГ 

12 юни 2018, вторник 
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Бизнесът създаде интернет платформа за търсене на дефицитни лекарства 

 

Асоциацията за развитие на паралелната търговия с медикаменти ще поддържа 

горещата линия за недостиг 

 

Десислава Николова 

Първата интернет платформа за подаване на сигнали за недостиг на лекарства е била 

представена пред пациенти по време на седмата конференция на Федерация "Български 

пациентски форум". Платформата е създадена от Българската асоциация за развитие на 

паралелната търговия с лекарства (БАРПТЛ) и работи 24 часа в денонощието. 

Асоциацията е неправителствина организация, който обединява компаниите, чийто 

предмет на дейност са паралелен внос и износ на медикаменти. 

Гореща линия 

На своята интернет страница www.parallel-trade-development асоциацията ще поддържа 

горещата линия за недостиг, като за улеснение на пациентите се изисква да се попълни 

само населеното място, телефон за обратна връзка и търсеното лекарство. В момента, в 

който сигналът бъде регистриран, от асоциацията ще започнат да търсят лекарството във 

фармацевтичните компании, търговците на едро и аптечната мрежа и ще се опитат да 

осигурят доставка възможно най-бързо. Платформата ще работи до момента, в който 

бъде готова електронната система за следене на пазара на Изпълнителната агенция по 

лекарствата. Според последните поправки в лекарствения закон, които в момента са в 

процедура по нотификация пред Европейската комисия, институцията ще трябва да 

следи продажбите и да забранява паралелния експорт на дефицитни медикаменти. 

Защо липсват 

Всяка година около 100 лекарства попадат в категорията дефицитни по различни 

причини. Едната от тях е, че производителите им престават да ги продават в България 

заради ниската цена и малкото търсене. Именно ниската цена е стимул и за паралелна 

търговия с част от продуктите. Лекарства липсват и заради производствени и логистични 

проблеми. 

Федерация "Български пациентски форум" и асоциацията подписаха договор да си 

сътрудничат, за да гарантират достъп на пациентите до терапия. Те ще работят бързо да 

се случи паралелен внос на липсващи медикаменти. 
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Още членове на Столична колегия в новото ръководство на БЛС 

 

В новото ръководство на БЛС са избрани още членове на Столичната колегия на 

съсловната организация. 

Припомняме, по време на 68-мия редовен отчетно-изборен събор на БЛС в Боровец през 

изминалия уикенд двама лекари от Столичната лекарска колегия бяха избрани за зам.-
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председатли на БЛС. Това са проф. Николай Габровски от УМБАЛСМ „Н. И. Пирогов” 

и д-р Николай Брънзалов от Сдружението на общопрактикуващите лекари. 

Освен тях в новото ръководство на БЛС бяха избрани още членове на Столична колегия: 

Главен секретар на БЛС: д-р Стоян Борисов 

Членове на Управителния съвет: 

Доц. д-р Христо Шивачев 

д-р Александър Заимов 

Д-р Евгени Душков 

д-р Методия Секуловски 

д-р Нели Нешева 

д-р Роза Анева – от София област 

Д-р Гергана Николова  

Контролна комисия: 

Председател: 

доц. д-р Стоян Сопотенски 

Членове: 

Д-р Тинка Троева 

Централна комисия по професионална етика: 

Членове: 

д-р Ирина Ботева 

д-р Костадинка Пенджакова 

д-р Юрий Жечев 

 

www.clinica.bg, 11.06.2018 г.   
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БЛС: Спрете анексите за болнична помощ 

Остойностяването на медицинския труд е сред приоритетите на новото 

ръководство на БЛС 

 

Министерството на здравеопазването (МЗ) и Националната здравноосигурителна каса 

(НЗОК) да спрат неправомерните опити за сключване на анекси към договорите с 

лечебните заведения. За това призова новото ръководство на Българския лекарски съюз 

в декларация, предложена от бившия подуправител на НЗОК и настоящ член на РЛК-

София д-р Димитър Петров. По време на 68-ия си редовен отчетно-изборен събор 

съсловната организация подмени изцяло своето ръководство и обяви своите бъдещи 

цели и приоритети. 

Съгласуването на болничните договори с новоприетата Национална здравна карта, която 

свива броя на леглата, финансирани с публични средства, ще провокира ново 

напрежение сред лекарите, се казва в декларацията. Причината е, че картата в момента 

се обжалва в съда и според БЛС не бива да бъде прилагана нормативно преди да се 

произнесат магистратите. Ето и краткият текст на декларацията: 

ДЕКЛАРАЦИЯ 

Българският лекарски съюз настоява Министерство на здравеопазването и Надзорният 

съвет на НЗОК да спрат неправомерните опити за сключване на анекси към договорите 

с лечебните заведения за болнична помощ, на базата на редукция на легла, в 

новоприетата Национална здравна карта. Позоваването на този оспорван от съсловието 

нормативен акт, при влязъл в сила Национален рамков договор за медицински дейности 

за 2018 г., въвеждането на нови рестрикции и свръхрегулации, ще доведат до нарушение 

на достъпа на пациентите до медицинска помощ и работата на лечебните заведения. От 
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друга страна, в условията на лимитирани бюджети, това е напълно безсмислен акт, който 

ще предизвика политическо и обществено напрежение. 

Новото ръководството на БЛС  

вече ще се представлява от д-р Иван Маджаров (оториноларинголог) - председател на 

УС на БЛС, зам.-председатели на УС на БЛС проф. д-р Николай Габровски 

(неврохирург) и д-р Николай Брънзалов (специалист по обща медицина). Ръководството 

на Акредитационния съвет пое неврохирургът проф. д-р Борислав Китов от РЛК 

Пловдив. За главен секретар на Съюза бе преизбран д-р Стоян Борисов (специалист АГ), 

за който това ще бъде втори поред мандат. Начело на Контролната комисия за втори път 

застана доц. д-р Стоян Сопотенски (коремен и гръден хирург). Централната комисия по 

професионална етика оглави анестезиологът от РЛК Сливен, д-р Юлия Бянкова. 

Членовете на новия управителен съвет са д-р Лъчезар Томов, д-р Георги Бакоев, д-р 

Атанас Атанасов, д-р Христо Шивачев, д-р Александър Заимов, д-р Евгени Душков, д-р 

Методия Секуловски, д-р Роза Анева, д-р Нели Нешева, д-р Гергана Николова. 

Сред основните цели на съюза  

са оптимизиране дейността на администрацията, създаване на ефективна връзка между 

отделите на Съюза, привличане на млади кадри, по-висока ефективност в съвместната 

работа с различните европейски организации, имащи отношение към здравния сектор. 

Също много важна цел е да се убедят родните политици в необходимостта от кардинални 

промени в здравния сектор, включващи остойностяването на медицинския труд. 
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Ананиев към д-р Маджаров: 

 

Изправен сте пред отговорната задача да отстоявате интересите, правата и 

авторитета на българския лекар 

 

„Доверието, което Ви гласуваха делегатите на 68-ия Редовен отчетно-изборен събор на 

организацията, е доказателство, че във Ваше лице колегите Ви разпознават достойна 

личност, притежаваща необходимите професионализъм, компетентност, далновидност и 

ангажираност с дневния ред на съсловието“. Това се казва в писмо на здравния министър 

Кирил Ананиев до новия председател на БЛС д-р Иван Маджаров, с което министърът 

изказва поздравленията си към д-р Маджаров. 

„Поемайки председателското място, Вие се изправяте пред изключително отговорната 

задача да отстоявате интересите, правата и авторитета на българския лекар. Убеден съм, 

че с Вашите лични качества и богат професионален, в това число и мениджърски опит в 

системата на здравеопазването, ще се сработите с новия Управителен съвет на БЛС и ще 

оправдаете очакванията, с които е натоварен убедителният Ви избор за председател на 

лекарското съсловие у нас“, пише Ананиев. 

„Ефективните промени в системата на здравеопазването, усилията за въвеждане на нов 

здравноосигурителен модел, за подобряване качеството и улесняване достъпа до здравни 

услуги, за повишаване квалификацията на българските лекари и гарантиране на 

нормални условия на труд и достойно заплащане, за които всички ние работим, няма да 

дадат задоволителен резултат без успешното сътрудничество между държавата и 

съсловието. Ето защо вярвам, че под Ваше ръководство Българският лекарски съюз ще 

продължи конструктивния диалог и градивните си отношения с Министерството на 

здравеопазването по пътя към провеждането на устойчива и удовлетворяваща пациенти 

и лекари здравна политика в България“, допълва министърът и заявява: „Уверен съм, че 

Министерството на здравеопазването и Българският лекарски съюз ще бъдат партньори 
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в постигането на по-добра среда както за лекарската гилдия, така и за всички наши 

съграждани“. 
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Приложенията към НРД – вече онлайн в Държавен вестник 

 

Приложенията към Националния рамков договор вече са достъпни в електронната форма 

на Държавен вестник. 

Това съобщи за Zdrave.net председателят на парламентарната здравна комисия д-р 

Даниела Даритковa. Tя разясни, че това по този начин се дава възможност веднага с 

договора да се публикуват и приложения и отбеляза, че те са много важни за 

изпълнителите на медицинска помощ, за да могат да черпят информация веднага от 

достоверен източник. 

Така например в брой 45 на ДВ е публикувана Националната здравна карта, а в този от 

21 –  правна рамка на НРД за денталните дейности за 2018 година. 

 

       
12.06.2018 г., с. 4 

 

Заради протестите на родителите на децата с увреждания 

Бисер Петков подаде оставка, премиерът я прие 

Парламентът най-вероятно ще я гласува идната седмица 

ИЗВАДКА 

 

Протестите на родителите на децата с увреждания се увенчаха с неочакван край, след 

като социалният министър Бисер Петков подаде оставка, а премиерът Бойко Борисов я 

прие. 

........................................................................................................................................... 

Петков заяви, че подава оставка поради невъзможността да овладее създалото се 

напрежение във връзка с исканията на родителите с деца с увреждания". 

Предстои оставката му да бъде гласувана от народното събрание 

................................................................................................................................................ Все 

още името на новия кандидат министър не е известно. 

........................................................................................................................................... 

Протестите на родителите на деца с увреждания продължават вече месеци 

като те настояват статутът на подрастващите със здравословни проблеми да бъде уреден 

със специален закон за личната помощ. Вместо да бъде решен проблемът обаче, 

броженията се разрастват все повече, като освен палатковия лагер зад Народното 

събрание, вчера беше обявено, че ще има такива и във Варна, Бургас и Добрич. 

Часове преди оставката Петков имаше интервю в БНТ, в което посочи, че доходите в 

България са най-ниски в ЕС. 'Това е и предизвикателството - да се работи за повишаване 

на доходите. Основният начин за повишаване на доходите е чрез трудовата заетост", 

заяви Петков. По думите му пенсиите са нетрудов договор, но при ниски доходи не може 

да се очакват високи пенсии.  

Министър Петков напомни, че от 1 юли всички пенсии ще бъдат преизчислени с по-

голямата тежест на година осигурителен доход, което ще доведе до ръст с 3,8%. По повод 

предстоящия край на европредседателството на България Петков обясни, че според него 

сме успели да се справим. 
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